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Készült: Dunavarsány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. február 4-én, 900 órakor a 
Dunavarsányi Közös Önkormányzati Hivatal Nagytermében megtartott rendkívüli, nyílt üléséről.  
 
Jelen vannak:   Bóna Zoltán    polgármester 

Gergőné Varga Tünde   alpolgármester 
Bakos András    képviselő 
Herczeg Mariann   képviselő  
Mekler Andrea    képviselő 
Dr. Békássy Szabolcs   képviselő 
dr. Szilágyi Ákos   jegyző 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna aljegyző  
Hebóné Dull Ibolya  igazgatási osztályvezető  
Vágó Istvánné   gazdasági osztályvezető 
dr. Kiss István   szervezési- és önkormányzati osztályvezető 

 
valamint:   Dobronyi Jánosné   jegyzőkönyvvezető 
 
Bóna Zoltán polgármester: Szeretettel köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a 
testület 7 fővel határozatképes, az ülést megnyitja. Elmondja, hogy Dr. Kun Lászlóné és Orbán Róbert 
képviselők nem tudnak jelen lenni az ülésen. Az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkéri Herczeg 
Mariann és Mekler Andrea képviselőket. Kéri, aki ezzel egyetért, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem és 0 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozza:  
 

8/2014. (II. 4.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzat Képviselő-testülete az ülés jegyzőkönyvének 
hitelesítésére Herczeg Mariann és Mekler Andrea képviselőket jelöli ki.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Bóna Zoltán polgármester: Javaslatot tesz az ülés napirendjére az alábbiak szerint:  
1) Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendelet-tervezetének megtárgyalására 
Kéri, aki ezzel egyetért, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem és 0 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozza:  
 

9/2014. (II. 4.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzat Képviselő-testülete az ülés napirendjét az alábbiak 
szerint állapítja meg:  
1) Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendelet-tervezetének 
megtárgyalására  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Bóna Zoltán polgármester: Szeretném megosztani Önökkel; hogy a különböző kormányzati 
kéréseinkkel kapcsolatos tárgyalások folyamatban vannak. A DTV Zrt-és konszolidációt illetően a 
politikai támogatás mindenképpen megvan, a törvényivel vannak akadályok, illetve az állami 
szubvenciónak az a problematikája, hogy a DTV Zrt. már nem tudja befogadni, a DPMV Zrt. pedig 
még nem tudja befogadni a csatornatámogatást. Ebből kifolyólag azt a 128 millió forintot, amiből 49 
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esik Dunavarsányra, ügyvédi letétbe helyeztük. Ennek alapján nem is utaltuk tovább senkinek, de nem 
is utaltuk át az államnak. Reméljük, hogy ezzel kapcsolatban jó megoldás születik, de nem nagyon 
valószínű, hogy ez a pénz megmaradhat a Társulásban lévő önkormányzatoknak. Az elszámolások 
vége felé közeledünk, és ma úgy néz ki, hogy ha semmi állami támogatásban nem részesül 
Dunavarsány, akkor sincs itt a világvége, sőt. Ebben az esetben kb. 140 milliós fizetési 
kötelezettségünk lenne, ami nem mondom, hogy „csuklóból” működik, de működik, mégpedig úgy, 
hogy sem az intézményi működéseinknél, sem pedig a civil, sport és kulturális életünkben semmiféle 
megszorítást nem kell alkalmaznunk. Természetesen a tárgyalások folyamán azért megteszünk 
mindent a támogatások elnyerése érdekében. Egy bizonyos szintig elmegyek, de addig, hogy már 
szinte a DTV Zrt. tulajdonosának kezdenek tartani, annak azért nem szeretném kitenni magam.  
 
1) Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendelet-tervezetének 
megtárgyalására.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Úgy látom, hogy egy jó költségvetésről beszélgethetünk megint. Arra 
kértem a gazdasági vezetést és Jegyző Urat is, hogy úgy számoljunk, mintha senkitől nem kapnánk 
semmit, hiszen hitelünk már nincs, és ha nem kapunk több állami pénzt, akkor is biztosított az 
intézményi működésünk, a civil szervezeteink támogatását emeljük, a programjaink gazdagok, tudjuk 
azokat finanszírozni, a körforgalom és útfelújítás is biztosan lesz 2014-ben. Én kb. így látom a 
lehetőségeinket. Ezzel kapcsolatban van-e valakinek valamilyen hozzászólása akár a tegnapi bizottsági 
üléshez viszonyítva, vagy esetleg azóta felmerült kérdése?  
 
Száger Gyula képviselő: Tegnap tárgyalta a Pénzügyi, Jogi és Ügyrendi Bizottság a napirendi pontot. 
Mi nem láttuk ennyire rózsásnak az idei költségvetésünket, annak ellenére sem, hogy rengeteg 
konszolidációt kaptunk az államtól, és a fejlesztéseink egyik-másikánál szeretnénk egy kicsit 
tisztábban látni, sőt csökkenteni a kiadásainkat. Pl. nem tudjuk, hogy a Városgazdálkodási Kft-nél 
megemelkedett létszámot ki tudja-e majd gazdálkodni a Kft. Gondolom, hogy majd az önkormányzat 
pótolja ki a hiányzó pénzösszeget. Szó esett a Sport utca rendbehozataláról, és nem tudjuk, hogy ez a 
63 millió forint plusz áfa milyen munkálatokat takar.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Az nem csak a Sport utca, félreértés ne essék. Bruttó 80 millió forintot 
tettünk be a költségvetésbe útfelújításra, és a testület még nem határozott arról, hogy mit, hol újít fel, 
és fel sem mértük, hogy mennyi lenne ebből a Sport utca, vagy bármelyik másik utca, de azt tudjuk, 
hogy az útfelújítás tételben a Sport utca prioritásként szerepel. Tehát erről még nincs politikai döntés.  
 
Száger Gyula képviselő: Felmerült még a Petőfi Művelődési Ház és Könyvtár kérdése, és az 
érintésvédelmi vizsgálatok, hogy azok mit tartalmaznak.  
 
Bóna Zoltán polgármester: A Művelődési Házzal kapcsolatban mi a pontos kérdés?  
 
Száger Gyula képviselő: Sokalltuk a költségvetését.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Általában véve azt lehet mondani a költségvetésünkről, hogy az elmúlt 
években a bevételeinknek köszönhetően „elszaladtunk”. Ez valóban így van. A Városgazdálkodási 
Kft-hez visszakanyarodva Ács igazgató úr tételesen el tudja mondani, hogy mit, miért szeretne. 
Lényeges és összehasonlíthatatlan változások történtek a Kft-nél. Hosszú távra, de mindenképpen 1-2 
éven belül a Kft-nek valamilyen új bevételi forrást kell találnia. Sajnos most megint vissza kellett 
menni az ajtóhoz, ennek vannak ódiumai, de ha akarunk egy jó Kft-t, akkor az igazgató úr szerint jelen 
pillanatban ezen az úton kell menni. Ha nem akarunk jót, akkor meg ne csináljunk egyáltalán. Neki ez 
a két javaslata van. Ezt a kérdést nekem egyszer már feltette, én ezt el is mondtam már a testületnek, 
és szerintem már ő is utalt erre ebben a körben. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Igazgató Úr annyit mondott, hogy ez év végéig megmondja, hogy ezt a 
céget lehet-e rentábilisan működtetni abban a feladatkörben, és azokra a célokra, amelyekre mi 
szeretnénk. Most történik meg az – amit az elmúlt hat évben jómagam is többször elmondtam –, hogy 
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a cégtől akkor lehet elvárni, hogy piacképesen tudjon működni, ha a létrehozója belefekteti azt a tőkét, 
azt az összeget, ami alapján a cég fel tud olyan szintre fejlődni, akár szakemberek vonatkozásában is, 
hogy nem csak a mi megrendeléseinkből, hanem külső megrendelésekből is tud annyi profitot 
termelni, amiből visszaforgatva csökkenti a tulajdonos fizetési kényszerét. Nagyon jól tudjuk, ha egy 
önkormányzati cég az év végén a mérlegében veszteségesen zár, akkor a veszteség összegét a 
tulajdonosnak be kell pótolnia a cégbe. Erre az elmúlt években nem került sor, mert valamilyen 
minimális nyereséggel a cég tudott működni, mert volt annyi bevétele – sajnos csak a mi 
megrendeléseinkből, ha nem is ütemezetten, de ha volt szabad forrásunk, akkor fizettünk neki – hogy 
tudott működni, de fejlődni nem. Ács igazgató úr nem tesz most mást, mint a testület igényeinek és 
elvárásainak megfelelően felfejleszti a céget. Most történik meg az a pénz bepótlás, amit szerintem ez 
év végéig meg kell fizetni, ami azt eredményezi, hogy ha a cég eléri azt az optimális szakember 
szükségletet, struktúrát és méretet, ami alapján lehetősége van kilépni a külső piacra, és esetleg 
kívülről is teljesíteni megrendeléseket. Ez év végére fog kiderülni, hogy az a struktúra, az az elvárás, 
amit mi megfogalmaztunk a céggel szemben, működni tud-e.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Úgy gondolom, hogy dunavarsányiaknak teremtünk ezáltal is 
munkahelyet, másrészt pedig félreértés ne essék az előző vezetéstől is kért ilyen dolgokat a testület, 
ezért könyörögtünk évekig, hogy bizonyos dolgokat nem az ügyvezetőnek feladata elvégezni. A 
faházzal az a helyzet, hogy 2 perc múlva vagy összedől, vagy nem, a felújításra az összeget már tavaly 
és tavalyelőtt is beletettük a költségvetésbe, csak valamilyen okból nem lett belőle soha semmi. Idén 
ezt már meg kell csinálni. A ciklus vége felé pedig ki kell mondani, hogy vagy külső vállalkozók által, 
azoknak ki tudja milyen munkavállalóival az önkormányzat főzet, meg gereblyéztet, és akkor 
valószínűleg az egész olcsóbb lesz, vagy itt helyben, a Kft. közel 100 bejelentett munkavállalóval 
végzi el a saját elvárásainak megfelelően a feladatokat és azokat a szolgáltatásokat, amelyeket 
városüzemeltetésnek hívunk.  
Képviselő úrnak válaszolva, és visszatérve a költségvetésünkre; nagyon kevés település kezdi úgy az 
évet, hogy közel 800 milliós iparűzési bevételre számíthat, ezt ne felejtsük el. De hogy ez el is megy, 
az tény.  
 
Bakos András képviselő: Nem tudom, hogy a költségvetés tárgyalásához kapcsolhatom-e ezt a témát. 
A kórusoknak van egy olyan problémája, hogy a művelődési házban olyan rossz az akusztika, hogy 
nem tudunk hova menekülni. Nagyon sokat dolgoznak a kórusok, de a hallgatóság ebből nem sokat 
érez, mert nem tudja olyan arányban élvezni. Tehát az a kérésem, a kórusok nevében is, hogy ezzel ha 
lehet, valamit kezdjünk, mert ez így nem jó.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Igen, kezdtünk már. Szerintem ezzel kapcsolatban szakértői véleményt is 
kértünk be, de megtesszük majd még egyszer. Azt azért el tudom mondani, hogy hála Istennek a 
kultúrházon kívül Dunavarsányban még van néhány közösségi színtér alternatívaként. Nekem van 
hallásom, és én személyesen, magánemberként nem érzem ezt olyan nagy problémának. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Volt itt már olyan művész, aki azt mondta, hogy tökéletes az akusztika. 
 
Bakos András képviselő: Nem olyan, mint volt, ez tény.  
 
Bóna Zoltán polgármester: A kultúrházzal kapcsolatban én is érzek dolgokat. Továbbra is el tudjuk 
mondani, hogy feszültségek vannak, néha itt, néha ott botlik meg valami, a pénzügyi osztállyal 
folyamatosak a harcok. A vezetőn keresztül az alkalmazottak mintha nem kommunikálnának 
egymással. Nekem is kezd egy kicsit elegem lenni, nem tudom, hogy itt van-e az ideje, hogy bármit is 
előterjesszek. Tudjuk, hogy a vezetést úgy tartjuk, ahogy, a törvényeknek nem teljesen megfelelően, és 
hogy ezen felül még egyéb problémák is vannak, azt egy kicsit soknak érzem, de nem tudom, hogy 
ebben felnőttünk-e a feladathoz, a tények kimondásához, vagy maradunk-e egy kicsit a 
„maszatolásnál”. A szervezéssel és a kultúrházon keresztül a kulturális életünkkel, én úgy érzem, nincs 
gond. A kommunikáció lehetne hatékonyabb, és a feszültségek enyhébbek.  
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dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az érintésvédelem a mániámmá vált a hivatalból kiindulva. Felkértem 
azokat a kollégákat, akik a hivatalban ezt végezték, és végigmentek az intézményeken. Tisztelettel 
jelentem, hogy nagyon-nagyon komoly problémák vannak, elsődlegesen az Elemi Iskola épületénél, 
ami életveszélyes. Rosszabb állapotban van jelen pillanatban az Elemi Iskola elektromos hálózata, 
mint a hivatalé volt. Egyszerűen elkerülhetetlen, hogy ebben az évben az Elemi Iskola elektromos 
hálózatát is biztonságossá tegyük, hogy a felülvizsgálati jegyzőkönyve a birtokunkban legyen. Nem 
akarom most azzal untatni önöket, hogy milyen technikai megoldások vannak. Végigmentek a többi 
épületen is. A gondnoki feladat és a karbantartás előbb-utóbb szakirányú munkát igényel. Már az alsó 
tagozatos napközi épületben, ami pedig új építésű, megjelent a „gányolás”. Ami annyit jelent, pl. hogy 
a kiégett fénycsövek pótlására nem mindegy, hogy milyen fénycsövet tesznek be. A fénycsövek 
cseréje miatt a mért lux-érték már most nem megfelelő, a szabványtól eltérő csövek behelyezése miatt. 
Ez egyrészt azt eredményezi, hogy van egy vibrálás, aminek nem szabadna lennie, másrészt pedig nem 
érvényesül az a lux-érték, aminek lennie kellene a teremben. A felülvizsgálat kereteiben ezeket a 
hiátusokat is pótolni kell. A nagy iskola épületénél ugyancsak vannak érintésvédelmi problémák, 
amiket szintén meg kell csinálni, mert az iskola épületeinek karbantartása önkormányzati feladat- és 
hatáskörben maradt. Ezeket meg kell csinálni, mert hála Istennek eddig még nagyobb baj nem lett, és 
lehet, hogy még 10 évig nem is lenne, de nem szabad ezt megvárni. Ennek az egésznek a rendszerét 
egy kézbe kellene venni, folyamatosan ellenőrizni és kontrollálni.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Ezek mind nagyon fontos kérdések, de hozzáteszem, ezek mind növelik 
a kiadási költségeket. Lacházától Taksonyig pluszban ilyen szolgáltatások nincsenek.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Igen, ezekkel számolni és tervezni kell a költségvetésben, de ezekre muszáj 
tervezni, ez tényleg a vesszőparipám, mert bármikor becsaphat a krach, és akkor nagy baj van.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Ez az összeg csak az érintésvédelmi vizsgálatot takarja, vagy a 
szükséges feladatok elvégzését is?  
 
Dávid Matild beruházási ügyintéző: Az Elemi Iskolának a felújítása benne van. Tudomásom szerint 
van egy szerződés egy ilyen specialitású céggel, akik a felülvizsgálást fogják végezni folyamatosan, és 
figyelik az összes okmányt is, hogy rendben legyenek.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Ez a kérdés úgy jött elő, hogy benne van az egészségház és a 
művelődési ház is, és akkor csúszott fel a szemöldökünk, hogy most készültek el az épületek, nehogy 
már megint 5,5 milliót költsünk rá.  
 
Dávid Matild beruházási ügyintéző: Nem, nem erről van szó.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Mert hogy az Elemi Iskolában, ami ezeréves, vannak problémák, az 
rendben van.  
 
Dávid Matild beruházási ügyintéző: Ettől függetlenül vannak problémák az egészségházban is, mert 
ott is oda kell figyelni. De ha lenne egy ilyen cég, akkor ők az összes intézményt körbejárnák, és a 
szerződés keretein belül elvégeznék a felülvizsgálatot, és orvosolnák a hibákat.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez egy átalánydíjas szerződés lenne.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Akkor ez egy kalkulált szám?  
 
Dávid Matild beruházási ügyintéző: Igen.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ebben benne van a felülvizsgálatoknak a költsége is, és ebben az 
átalánydíjas szerződés keretében csinálnák meg a kötelező felújításokat is.  
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Bakos András képviselő: A legmesszebbmenőkig támogatom Jegyző Úr hozzászólását és 
véleményét, mert én évek óta mondom, hogy kell érintésvédelmi jegyzőkönyv, kockázatértékelés. 
Nagyon fontos, hogy olyan védelemnek kell lenni a rendszerben, hogyha valaki kézzel hozzáér a 
vezetékhez, akkor a rendszer abban a pillanatban lekapcsoljon. Fí-relének mindenhol lenni kell benne, 
és tudtommal most sehol nincs benne. Ez annyira veszélyes dolog, hogy ha a baj megindul, akkor nem 
vagyok benne biztos, hogy a rendszer leold. Egyetértek Jegyző Úrral, hogy ezt nagyon komolyan kell 
venni, és soron kívül kell kezelni, mert a Jóisten irgalmazzon nekünk, ha véletlenül valamelyik 
gyereket, vagy pedagógust, vagy konyhai dolgozót agyoncsapja az áram.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Nem ide tartozik, csak eszembe jutott, hogy panaszkodtak arra, hogy a 
Tornacsarnok új sportpadlózata csúszik, aminek nem szabadna csúsznia, úgyhogy arra gondoltam, 
hogy esetleg a takarítási technológiával, vagy a felmosó szerrel lehet a probléma, ennek utána kellene 
járni, mert nem hiszem, hogy a burkolat a rossz minőségű. Ezt most lehetne a Kft. felé jelezni.  
 
Mekler Andrea képviselő: Próbáltunk tájékozódni, hogy melyik szer lenne a legalkalmasabb, aminek 
a használatával talán egy kicsit jobban tapadna a parketta. Átadtuk a szer nevét, remélhetőleg be is 
fogják szerezni, és ha jól hallottam valami takarítógépet is vásárolnak, úgyhogy remélhetőleg változik 
a helyzet. Kíváncsian várjuk. Minden új Kft. tagnak, akik fel lettek véve jeleztük a problémát.  
 
Herczeg Mariann képviselő: Tegnap a Pénzügyi Bizottságon felmerült egy kérdés még a 
Tornacsarnokkal kapcsolatban, hogy az a 10 millió forint, ami tervezve van, mit takar? Csak az 
engedélyezéseket?  
 
Bóna Zoltán polgármester: Az az összeg arra van, hogy megcsináljuk Dunavarsánynak a 4. 
közösségi színterét. 
 
Herczeg Mariann képviselő: Kérdés, hogy kell-e egy darab rendezvényért 10 millió forintot kiadni, 
vagy mit takar az a 10 millió? 
 
Bóna Zoltán polgármester: Nemcsak a rendezvény miatt van az a 10 millió, hanem arra is, hogy 
tűzvédelem szempontjából biztonságosabbá tegyük a Sportcsarnokot, és az előírásoknak megfelelővé. 
Ez a focistákat és a kézilabdásokat is érinti, meg a 600 fős Banyabál résztvevőit is. Persze benne van 
az is, hogy a Képviselő-testület tagjai nem éreznék jónak, ha magunkra haragítanánk a LAK-osokat 
azzal, hogy nem alakítjuk át, de nem csak azért történik meg az átalakítás, és főleg lesz használatba 
vételi engedélye az intézménynek, mert jelenleg nincs.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez nem a LAK rendezvényéhez kell, és nem azért szükséges, hanem ahhoz 
kell, hogy a csarnok megkapja a szükséges engedélyeket. A hatóság csak úgy adja ki a fennmaradási 
engedélyt az eljárás során, ha ezeket a minimális, de a hatóságok által előírt előírásokat elvégezzük. 
Tehát ezeket meg kell csinálni így is, úgy is, hogy legyen fennmaradási engedély. Az egy másik 
történet – és ezt próbáljuk párhuzamosan futtatni –, hogy ha már úgyis hozzá kell nyúlni, akkor 
mondják meg, hogy ezen felül még mit kell elvégeztetni ahhoz, hogy a Sportcsarnok egy maximálisan 
600 fős rendezvény kiszolgálására is alkalmas legyen, a Banyabáltól teljesen függetlenül. Úgy tudom, 
erre még a Tűzoltóságtól nem jött visszacsatolás, de az már megvan, hogy mi kell ahhoz, hogy a 
fennmaradási engedély meglegyen. Ez a költség jelen pillanatban ezeket a becsült értékeket 
tartalmazza. Ha esetleg szükség lesz még ezeken felül bármilyen átalakításra, azzal úgyis be kell 
jönnünk a testület elé, de bízom benne, hogy ezekkel az átalakításokkal az épület meg fog felelni a 
nagyobb rendezvény megrendezési feltételeinek is, legyen az egy sportmérkőzés, vagy bármi más. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Visszakanyarodva a költségvetésünkhöz, úgy gondolom, hogy a 
működésen és a kulturális, civil életünkön túl, ezek mind fontos dolgok, de azért alapvetően a 2 
legfontosabb dolog a DTV Zrt. kifizetése és a körforgalom. A költségvetésünk elfogadásra fog kerülni 
jövő héten kedden, de azt gondolom, hogy áprilisig még sok minden változhat. Én azért továbbra is 
úgy gondolom, hogy ez egy jó költségvetés, ráadásul most már a hiteltörlesztéssel sem kell számolni.  
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Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Akkor remélhetőleg már nem teszünk be több célt, hanem 
levegőhöz jutunk.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Nem levegőhöz jutunk, hanem abban a pillanatban, ha kiderül esetleg, 
hogy 100 millióval, vagy bármennyivel kevesebbet kell fizetnünk, akkor lehet más cél. Tőlem akkor 
az a 80 milliós útfelújítás rögtön lehet 120 millió.  
 
Herczeg Mariann képviselő: A Pénzügyi bizottságon igazából csak erre a 83 milliós mínuszra 
próbáltunk keresgélni valahonnan megoldást, hogy hol találunk olyan szegmenseket, amivel esetleg 
ezt a 83 milliót csökkenteni lehetne.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Szerintem leginkább az intézményi működésünk, közte a hivatal van 
nagyon elszállva. Iskolától a hivatalig, beleértve a kultúrházat is. Szerintem darabokra lehetne szedni 
az intézményi működést, de én már ebbe nem kezdek bele. Nekem megvannak a magam mániái erről, 
csak ez feszültségforrás a Jegyző Úr és köztem. Szerintem ha ebben a hivatalban 8 fővel kevesebben 
dolgoznának, akkor is meglenne a város…de ezeket én már elengedtem.  
 
Száger Gyula képviselő: Tavaly mennyit dolgoztak a hivatalban, alig győzték a munkát. Most kellene 
még felvenni, nem csökkenteni a létszámot.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Miközben Jegyző Úr jól vezeti a hivatalt, és jó munkatársai vannak, én 
ezt nem kétlem, csak közben bebiztosítja magát, ami a mi érdekünk és a város érdeke is, de a 
közszférán belül tudjuk, hogy milyen kiváltságok és nehézségek vannak. Miközben minden 
munkatársamat szeretek és becsülök, de szerintem sok a létszám. Nekem ez a mániám.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ezzel most nem kezdek el vitatkozni, de éppen az előbb említetted 
Polgármester Úr, hogy a Kft-be hozzáértő embereket kell felvenni, hogy jól menjen a munka.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Igen, van olyan hivatal pl. ahol nulla a segélyezés. Ha 
bizonyos segélyezési formákat mi is megszüntetünk, akkor az igazgatáson mindjárt kevesebb ember is 
elég, és biztos nem akkora apparátussal kell, hogy dolgozzon. A pénzügyi osztály is nyilván sok olyan 
dologgal foglalkozik, ami terheli a munkatársakat, és sok időt vesz igénybe.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Igen, ráadásul a segélyezésben pedig én vagyok az egyik élenjáró. De 
Dunavarsányban segélyügyben ugyanaz a 150-200 ember jön be mindig, nem 3-4 ezer fő.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: De ők itt vannak havonta. Valóban a személyek nemigen 
változnak.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Valóban van sok olyan dolog, amihez nem nyúlunk, mert ha már 
megvan, akkor maradjon is meg, és van sok mánia is, meg sok fejlesztés és tudom, hogy a sok kicsi 
sokra megy. Meg, ha egy-két utcát pl. egyirányúsítunk, akkor utána veszünk 100 táblát stb. stb. 
Megtehetjük ezeket, mert a költségvetésünkből futja, de valóban egy kicsit jó világ van. 
Szigetszentmiklós és Százhalombatta is olyan települések, ahol sok olyan kiadás van, amit már nem 
tudnak elvenni, de ha az iparűzési adó nem lenne, akkor kénytelenek volnának ezek nélkül élni, mint 
ahogy ezek nélkül él az országban több ezer település.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Igen, ezeknek a településüknek a költségvetésük összeomlana, ha az 
iparűzési adót elvennék.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Azt még a szavazás előtt szeretném elmondani, hogy a következő 2 
hónapban Alpolgármester Asszony látja majd el a feladataim többségét, mert nekem elég sok dolgom 
lesz az országgyűlési választások okán. Elég nehéz 60 nap következik most. Teljesen új rendszer van, 
teljesen más a felkészülés, nincs már ajánlócédula, nincs kampánycsend. Ki fognak rakni a választási 
irodák ún. ajánlóíveket, amik le lesznek pecsételve – a mi esetünkben a szigetszentmiklósi iroda által – 
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és azon lesz 8 rubrika, tehát 8 ajánló lehetőség, 8 ember, névvel, címmel, személyi számmal. Ebből 
kell összegyűjteni 500 ajánlást, és le kell adni Szigetszentmiklóson, és akkor lesz az ember 
képviselőjelölt. Újdonság, hogy egy szavazópolgár több ajánlóívet is aláírhat. Villanyoszlopra és 
mindenféle kerítésoldalra nem lehet most már plakátozni.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: De ha én szeretném, akkor a saját kerítésemre azt teszek ki, 
amit akarok, ugye? 
 
Bóna Zoltán polgármester: Igen, magánterületen lehet. Ebből kifolyólag mi a Kft-n keresztül 
biztosítunk lemezeket, amiket nekitámasztunk a villanyoszlopnak, és arra plakátozunk. Április 6-án a 
szavazás napján a szavazókörtől 150 méteres körzetben közterületen nem lehet kampányolni.  
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez csak közterületre vonatkozik, tehát pl. a Vankó bolt melletti területen, 
ami közterületnek néz ki, de magánterület, lehet.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Igen, de minek? Szerintem, attól még senki nem fog rám szavazni, ha 
nem akar, és a másik jelöltre sem, ha nem akar. Nincs az a fajta kampánycsend, ami eddig volt, talán 
ez szokatlan lesz. Amúgy ez idősebb demokráciákban és Európa legtöbb országában ezer éve nincs. És 
kérésre 9 fős kisbuszig mindenki azt visz a szavazás helyszínére, akit akar. Természetesen nem foghat 
rá fegyvert, nem adhat neki pénzt.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Még szavazás előtt a rendelettel kapcsolatban kérdezem, 
hogy van ahol ki van írva, hogy 200 ezer Ft/ fő/ év a cafetéria, másik helyen meg csak úgy van írva, 
hogy 200 ezer Ft. Oda nem kéne beírni ugyanúgy, hogy per fő, és per év? Csak, hogy pontos legyen.  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: Rendben, beírom.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Azt még kérdezzük meg pontosan, kérem osztályvezető asszonyt, mielőtt 
a költségvetést véglegesen elfogadjuk, hogy a külsősöket tudjuk-e támogatni, be tudunk-e valamilyen 
módon pénzt utalni a Klebersbergbe, hogy cafetériát tudjunk adni a pedagógusainknak, illetve a 
Zeneiskola dolgozóinak is.  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: Jó, rendben.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Az intézményi kiadásnál 2012. évi teljesítés van írva, 
szerintem az egy elírás, azt is kérem szépen javítani.  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: Igen, azt eltévesztettem, javítani fogom, de ez még nem a 
rendelet, csak az előterjesztés.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Jó, csak szóltam, mert lehet, hogy átsiklunk rajta. A 
művelődési ház 900 ezer forintot tervezett be saját bevételnek?  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: A saját rendezvényeire igen. Az összes bevétel pedig 5 
millió forint, de abban benne vannak a terembérleti díjak, színházjegyek, stb.  
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Az egyházak 400 ezerrel kapnak többet. Jó ez a fogalmazás 
így? Vagy úgy kéne, hogy egy egyház 200 ezerrel kap többet.  
 
Vágó Istvánné gazdasági osztályvezető: A két egyház kap összesen 400 ezer forinttal többet. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Van-e még kérdés, hozzászólás a költségvetéssel kapcsolatban? /Nem 
hangzik el több hozzászólás/ Ismertetem a határozati javaslatot:  
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Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete törvényi kötelezettségének eleget téve 
megtárgyalta Dunavarsány Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetését, és az elhangzottak 
figyelembevételével további átdolgozásra utalja vissza, célként a költségvetés egyensúlyba hozatalát 
jelöli meg. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem és 0 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozza:  
 

10/2014. (II. 4.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete törvényi kötelezettségének 
eleget téve megtárgyalta Dunavarsány Város Önkormányzatának 2014. évi 
költségvetését, és az elhangzottak figyelembevételével további átdolgozásra utalja vissza, 
célként a költségvetés egyensúlyba hozatalát jelöli meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:  Polgármester 

 
A napirendi ponthoz tartozó előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Köszönöm. Elmondom még, hogy a következő testületi ülésünkön 
meghívott vendégként dr. Bekk Mária járási hivatalvezető asszony tart egy beszámolót az elmúlt egy 
évben végzett munkájukról és eredményekről. Köszönöm mindenkinek a konstruktív munkát és a 
hozzászólásokat, az ülést bezárom. /933/ 
 
A jegyzőkönyv 933 órakor lezárásra kerül.  
 

K.m.f. 
 

 
 

 
  Bóna Zoltán      dr. Szilágyi Ákos  

polgármester   jegyző 
 
 
 

A jegyzőkönyv hiteles: 
 
 
 
 

Mekler Andrea     Herczeg Mariann 
     képviselő             képviselő 
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